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Thema: ‘Palmpasen’                                                
 
INTRODUCTIE 

Lieve gemeente van Christus, broeders en zusters, ik had u graag persoonlijk willen ontmoeten. Ik had me 
erop verheugd om samen te komen voor de viering van Palmpasen op de zondag voor Pasen, het feest van de 
Israëls bevrijding uit de slavernij in Egypte. 
Kunnen we in deze tijd dit feest wel vierenn? 

De Nederlandse bevrijdingsfeesten in mei gaan niet door. Bruiloften, verjaardagen en andere festiviteiten, 
alles is afgelast. Corona houdt ons in de greep. We weten niet wanneer deze crisis voorbij zal zijn. We hebben 
geen idee hoe we bevrijd kunnen worden van het Coronavirus. 
  

In Jezus tijd zochten de mensen in Jeruzalem ook naar bevrijding. Bevrijding van de gehate Romeinse 
bezetters. Bevrijding van slechte ervaringen en angst die alle mensen bij tijden kwelt. Toen Jezus de stad 
inkwam, werd er aan alle kanten gespeculeerd: 

 Is het zo ver, zal alles anders worden? 

 Halen wij de redder binnen? 

 Of is hij een oproerkraaier die uit de weg geruimd moet worden?      
 

Alle evangelisten schrijven over de intocht in Jeruzalem, maar ik wil stilstaan bij de beschrijving in Mattheus 21, 
waar Jezus twee leerlingen er op uitstuurt om een ezelin en haar veulen te halen. Hij zegt erbij dat men ze 
meteen zullen meegeven, omdat hij die nodig heeft. Ik begin bij vers 4:       
       Dit is gebeurd opdat in vervulling zou gaan wat gezegd is door de profeet: ‘Zeg tegen Sion: “Kijk, je  
             koning is in aantocht, hij is zachtmoedig en rijdt op een ezelin en op een veulen, het jong van een 
             lastdier.”’ 
 De leerlingen gingen op weg en deden wat Jezus hun had opgedragen. Ze brachten de ezelin en het  
             veulen mee, legden er mantels op en lieten Jezus daarop plaatsnemen. Vanuit de menigte spreidden  
             velen  hun mantels op de weg uit, anderen braken twijgen van de bomen en spreidden die uit op de   
             weg. De  talloze mensen die voor hem uit liepen en achter hem aan en  riepen luidkeels: ‘Hosanna voor  
             de Zoon van  David! Gezegend hij die komt in de naam van de Heer. Hosanna in de hemel!’ 
 Toen hij Jeruzalem binnenging, raakte de hele stad in rep en roer. ‘Wie is die man?’ wilde men weten.  
             Uit de menigte werd  geantwoord: ‘Dat is Jezus, de profeet uit Nazareth in Galilea.’   
       

INLEIDING:    
We denken misschien dat deze intocht van Jezus in Jeruzalem een ware triomftocht was. Alsof de stad van 
David met open armen de Zoon van David binnenhaalt. Was het maar zo ongecompliceerd. De komst van Jezus 
heeft grote impact. Alles raakt in rep en roer. Er staat letterlijk: Heel de stad beeft... De komst van Jezus roept 
van alles op. Sommigen ontvangen Hem met open armen, anderen stellen Hem ter discussie. Dit zet het 
verhaal op scherp: 

 Deugt Jezus wel of spoort hij niet? 

 Is Hij de redder of de tegendraadse die alles ontregeld? 

 Bevrijdt Hij ons wel of niet?           
 

HIJ IS DE REDDER! 

Voor de groep rondom Jezus was dit geen vraag. Hij was hun profeet, hun redder, hun messias. De mantels 
op de weg, de palmtakken, de juichende woorden: ze drukken respect uit, hulde en lof voor de koning, op weg 
naar Jeruzalem, want daar gaat het gebeuren. Wat precies weten ze niet. In elk geval iets geweldigs. Ze 
roepen: ‘Hosanna in de hemel’, om te zeggen: ‘Heer, wij staan voor u, geef ons bevrijding en geluk.’ Net als de 
woorden die wij bidden: Heer, verlos ons van de boze, en laat uw koninkrijk komen.  Dus ja, als wij erbij waren 



geweest, hadden we waarschijnlijk ook geroepen: ‘Hosanna voor de Zoon van David!’ Het betekent: redt ons, 
Zoon van David. Een geliefde manier om Jezus aan te spreken.         
Er wordt geroepen: ‘Gezegend Hij, die komt in de naam van de Heer.’ Woorden uit Ps 118 die gaan over de 
Gezalfde van God. De door God gekozen Messias die afstamt van de grote koning David, die met zijn leger vele 
overwinningen had behaald. Woorden gericht tot Jeruzalem, de stad van David. Wie voor het Paasfeest in 
Jeruzalem was, had zeker gehoord of gezien dat Jezus Lazarus uit de dood heeft opgewekt. Een wonder dat 
grote opschudding had veroorzaakt en hooggespannen verwachtingen: 

 Zal Jeruzalem eindelijk de langverwachte Messias zien, degene die bevrijden zal? 

 En wij? Kennen we dit verlangen? Stemmen we in met deze pelgrims en zingen wij dat Jezus onze 
            Redder is? 
       
HIJ DEUGT NIET! 
Er staan ook mensen langs de kant van de weg die kritisch zijn. 
Je kunt wel juichen dat het een lieve lust is, maar welk weldenkend mens zou deze moeilijke tijd zich verlagen 
om aan deze vertoning mee te doen? Afgebroken boomtakken op de weg leggen? Of nog dwazer, je jas zodat 
Jezus als een koning over de rode loper heen kan? 
Ze vragen ‘Wie is die man?’ 
Betekent dit dat ze Hem niet kennen? Dat is onwaarschijnlijk. Ze zoeken geen informatie, maar willen Jezus ter 
discussie stellen: Wie denkt Hij wel dat Hij is?      
   

Arjan Lübeck twitterde iets soortgelijks aan Gert Jan Zeegers, fractievoorzitter van de Christen Unie. Hij vroeg: 
waar je jouw God nu? Ik zal niet ontkennen dat het lastig kan zijn om in de Coronacrisis Gods aanwezigheid te 
ervaren. Het is zwaar als je leven in scherven ligt door het crashen van de aandelenbeurs. Het kan moeilijk zijn 
om Gods bevrijding te herkennen als je je baan verliest, je huis of je winkel kwijt raakt, omdat je de hypotheek 
of huur niet meer kunnen betalen.         
 

Het is niet verwonderlijk dat mensen zich ergeren aan deze profeet uit het onbeduidende Nazareth , die een 
nieuwe wereld brengen wil. Ze verlangen geen verlossing die hun status quo bedreigt. Ze willen geen 
bevrijding die hun bevoorrechte positie tenietdoet. Ze zijn blind voor Jezus ware opdracht en doof voor de 
woorden van hun profeten, die spraken van de terugkeer van het koninkrijk van David. Jezus is anders dan 
gedacht. Hij trekt niet ten strijde om Israël te bevrijden van de Romeinse onderdrukking. Hij wordt geen 
nationaal leider, die plaatsneemt op de troon van koning Herodes. Hij zit niet hoog verheven te paard, zoals de 
koningen dit deden in tijden van oorlog en strijd. Rijdend op een ezel laat hij zien dat zijn heerschappij nederig 
en vredig is.   

           
JEZUS IS ZACHTMOEDIG 
Voor Matteüs is deze enscenering niet toevallig: Kijk, je koning is in aantocht, hij is zachtmoedig en rijdt op 
een ezelin en op een veulen, het jong van een lastdier.“ Bij de intocht in Jeruzalem werden deze woorden van 
de profeet Zacharias voor Matteüs realiteit. Met zijn ezel bevestigt Jezus zowel zijn koninklijke afkomst als zijn 
dienstbaarheid. Het laat zien wie Jezus werkelijk is: de ware Bevrijder, de langverwachte Messias. Matteüs 
accentueert dit met een speciaal woord: Hij is zachtmoedig.    
 

Dit klinkt nogal soft. Alsof je een zachtgekookt eitje bent en over je heen laat lopen. 
Het klopt dat zachtmoedig het tegenovergestelde is van opvliegend, agressief en wraakzuchtig. 
Het betekent dat je geduldig, vredelievend en vergevingsgezind bent. Dat vergt moed. Niet voor niets zit er in 
‘zachtmoedig’ het woord ‘moedig’. Het is moedig om tegen de stroom in te gaan, die vaak keihard met iemand 
afrekent. Of dat nu in de politiek is, op het werk, of in andere verbanden. De zachtmoedigheid van Jezus staat 
daar haaks op. Jezus is benaderbaar en vriendelijk. Hij heeft oog voor de ander, geneest de zieken, voedt de 
hongerigen, hij vergeeft zonden en bevrijdt van angst, pijn en verdriet.  
 

WAT BETEKENT DIT VOOR ONS?          

 Wat betekent deze zachtmoedigheid nu voor ons? 



 Hoe kan Jezus in de coronacrisis uitkomst bieden? En ons bevrijden? 
 

Drie weken terug waren wij op vakantie in Ivoorkust. We waren er nog maar net, toen onze terugvlucht werd 
geannuleerd. Het vliegveld zou over 48 uur gesloten worden. Dit voelde niet goed. We hadden het reuze naar 
ons zin, maar als je vast komt te zitten in een land, is je vakantie op slag voorbij. Ik kreeg het er benauwd van. 
Wij moesten snel een andere vlucht zien te krijgen, anders zouden we het land niet meer uitkomen. Ik vond 
het heel beklemmend. De meeste vluchten waren geannuleerd. De vluchten, die nog wel gingen, zaten vol.   

    

 Hoe konden wij wegkomen? Hoe konden we uit deze benarde situatie gered worden? 
 

Er kwam geen zichtbare hemelse redding, Jezus kwam ons niet met man en macht bevrijden. 
Wel werd op allerlei manieren Zijn goedheid, liefde en trouw zichtbaar. Door de vriendelijke woorden van de 
medewerkers van Buitenlandse Zaken, door de behulpzaamheid van Air France die een extra vlucht 
organiseerde, de vele bemoedigende appjes en gebeden van familie en gemeenteleden en vooral door de 
grote betrokkenheid van onze Afrikaanse vrienden die met woorden van hoop en vrede ons hielpen om te 
vertrouwen, dat onze hulp van God komt.            
Lieve mensen, de Cornonacrisis doet heel veel met ons. We weten niet wat ons overkomt. Logisch dat we 
bang zijn voor zoiets ongrijpbaars. Het geeft ons een gevoel van kwetsbaarheid. Voor wie, net als ik, van 
nature geneigd is om snel bezorgd te zijn, kan het goed zijn om met anderen te praten. Het helpt als degenen, 
die minder angstig en onrustig zijn, een luisterend oor bieden, hun meelevendheid tonen en ons geduldig 
geruststellen, zodat angst niet de boventoon krijgt. Wie zo zijn hart laat spreken, geeft reden voor een 
dankbaar feestje, omdat het verandert hoe je naar je situatie kijkt, hoe je met anderen omgaat en met hen 
spreekt.     
 

Zachtmoedigheid hoort onlosmakelijk bij de stijl van Jezus koningschap. Niet voor niets noemt Jezus in de 
Bergrede, dat de zachtmoedigen het land zullen bezitten. Wie zich door zijn zachtmoedigheid laat raken, zal 
leven. Bevrijd van alles, dat je zo druk bezetten kan. Wie Jezus binnenlaat, gaat leven vanuit zijn Geest. Volgens 
Galaten 5 zal de vrucht van zachtmoedigheid, vriendelijkheid en mildheid in je groeien. Met vallen en opstaan 
misschien, maar in ieder geval in een stijl die aanstekelijk is. Betrokken, met compassie, in een beweging van 
liefde, trouw en gerechtigheid, omdat Jezus zachtmoedigheid de heerschappij in je voert. Gezegend en tot 
zegen in de naam van de Heer die komt.  Amen. 
 
Dankgebed 
God van liefde en genade, wij danken u dat we naar U toe mogen komen. 
We danken U voor Jezus, onze Heer, die ons hoort en ons bevrijden wil. We belijden in alle kwestbaarheid dat 
we Hem nodig hebben om ons te bevrijden van onze angst en zorg over de bedreigingen om ons heen. 
  

We bidden u voor wie zich alleen voelen, wie angst ervaren en geen rust kunnen vinden. We realiseren ons dat 
het gedwongen isolement eenzaamheid en onzekerheid kan veroorzaken, in het bijzonder bij ouderen, zieken 
en degenen die op andere manieren door hun kwetsbaarheid zich afgesloten voelen van hun familie, vrienden, 
buren of de gemeenschap van broeders en zuster. Wilt U hun beschermer en bevrijder zijn? 
 

We bidden voor alle zorgprofessionals die met veel plichtsbesef zorg en aandacht geven aan mensen die ziek 
zijn, zelfs wanneer er onvoldoende apparatuur is en geen remedie om het coronavirus te verslaan. We bidden 
voor vrucht op hun werk. Liefst in de vorm van iemand die gezond naar huis gaat. 
     

We bidden voor wijsheid voor onze plaatselijke en nationale overheid, wilt u hen helpen hun 
verantwoordelijkheden goed uit te voeren zodat ze in staat zijn hun werk dusdanig te doen dat wij in veiligheid 
kunnen leven. Tegelijk bidden we om volharding als we wachten op bevrijding van de Coronacrisis. In de hoop 
op nieuw leven bidden wij voor die dag die genezing met zich mee brengt. Wil u ons vullen met uw vrede 
zodat wij in alle omstandigheden op U blijven vertrouwen. 
 

Mogen de woorden die Jezus ons geleerd heeft werkelijkheid worden. 
Onze Vader die in de hemel zijt, 



Uw naam worde geheiligd, 
Uw koninkrijk kome, 

Uw wil geschiede, op aarde en in de hemel. 
Geef ons heden ons dagelijks brood. 

En vergeef ons onze schulden zoals ook vergeven onze schuldenaars 
en 

leidt ons niet in verzoeking, maar verlos ons van de boze. 
Want van U is het koninkrijk, de kracht en de heerlijkheid tot in eeuwigheid. 

Amen. 
                    


